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 فريدون حسن 

 شام مشترک با وزیر
 آخر توجه به امیدها

انصراف تیم فوتبال امید ای��ران از حضور در رقابت های کش��ورهای 
اسلامی از آن دست خبرهایی بود که همه را شوکه کرد. تیمی که قرار 
است آرزوی دیرینه فوتبال ایران برای رس��یدن به المپیک را محقق 
کند در اوج فقدان بازی های تدارکاتی از حضور در یک تورنمنت خوب 
که می توانس��ت نقش بازی تدارکاتی را داشته باشد، انصراف می دهد 

تا اوضاع بغرنج  تر شود.
دیروز وزی��ر ورزش با ابراز ناراحت��ی از انصراف تیم امی��د از حضور در 
بازی های کشورهای اسلامی اعلام کرد تا آنجا که عقلش می رسیده از 
تیم امید حمایت کرده، حتی با آنها ش��ام خورده و برای تماشای بازی 
تدارکاتی شان مقابل گل گهر به ورزشگاه رفته است. سجادی حتی گفت 
در ماه رمضان افطاری کامل تری به بازیکنان روزه دار تیم امید داده اند!

شنیدن این حرف ها، آن هم از زبان نفر اول ورزش کشور که اتفاقاً خود 
نیز ورزشکار بوده باعث تأسف است. مهدی مهدوی کیا مدت هاست از 
کمبود امکانات برای آماده سازی تیم امید شکایت می کند. شکایت هایی 
که حالا با حرف های سجادی مشخص می شود که اصلًا شنیده نشده، 
چه برسد به اینکه قدمی برای برطرف کردن آنها برداشته شود. اینکه 
برداشت وزیر ورزش از امکانات و کمبود ها در راه رسیدن به المپیک  در 
یک شام خوردن با اعضای تیم و دادن افطاری کامل تر به آنها خلاصه 
ش��ود، غیر از اینکه باعث یأس و ناامیدی است، بیانگر فاجعه ای بزرگ 

است که در رأس مدیریت ورزش کشور اتفاق افتاده است.
سجادی تقریباً در تمام محافلی که حضور پیدا می کند از سابقه ورزشی 
خود سخن می گوید و از اینکه درد ورزش��کار را خوب می فهمد! حالا 
سؤال اینجاست؛ جناب وزیر شما که خوب می دانی ورزشکار چگونه باید 
برای حضور در المپیک، بزرگ ترین آوردگاه ورزش جهان آماده شود 
پس چگونه است که اینگونه از یک شام مشترک به عنوان توجه ویژه 
حرف می زنی و منت یک افطاری کامل تر را سر تیمی می گذاری که قرار 

است رؤیای المپیک فوتبال را به واقعیت تبدیل کند؟!
با ش��نیدن حرف های س��جادی ناخودآگاه یاد حرف های محمد بنا، 
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی می افتیم که چند سال قبل گفت: »با 
عدس پلو نمی شود قهرمان جهان شد«، اما گویا حالا باید با یک افطاری 
کامل تر به المپیک صعود کرد و حتماً بعد از آن هم آقایان توقع دارند که 
از گروه صعود هم بکنیم. به هر حال شام خوردن با وزیر افتخاری نیست 
که نصیب هر کس شود و وزیر هم برای هر کسی دستور تهیه افطاری 

کامل تر را نمی دهد.
این واقعیت ورزش ایران است، ورزشی که حتی مسئول بلندمرتبه آن 
که سابقه ورزشی هم دارد هیچ تعریف درستی از امکانات و نحوه آماده 
شدن برای حضور در رقابت های مهم ورزشی ندارد. با این اوصاف اصلًا 
ما برای چه می خواهیم به المپیک برویم؟ چرا از مهدوی کیا و تیمش 
می خواهیم  که رؤیای فوتبال را محقق کنند؟ به زعم آقایان مسئول ، 
مهدوی کیا و شاگردانش باید خوشحال باشند که مورد توجه ویژه وزیر 
ورزش قرار گرفته اند و بروند با همین توجه سهمیه المپیک را کسب و 
رؤیای فوتبال ایران را محقق کنند و بعدها بگویند که سجادی در زمان 

وزارتش چه کارها که برای ما نکرد!

مراسم رونمایی از سردیس شهید کشتی گیر پهلوان 
ابراهیم ه�ادی با حضور خانواده گرانقدر این ش�هید 
والامقام برگزار شد. در مراسم رونمایی از این سردیس، 
خان�واده معظم این ش�هید گرانق�در از جمله خواهر 
شهید، محمد بنا و پژمان درستکار سرمربیان تیم های 
ملی کش�تی فرنگی و آزاد، علی محم�دی مدیر فنی 
تیم های ملی کشتی فرنگی، بهروز حضرتی پور مربی 
تیم ملی کشتی فرنگی، محمدعلی گرایی دارنده مدال 
برنز جهان، امیرحسین زارع دارنده مدال برنز المپیک 
و برنز جهان، محمدحسین محمدیان دارنده مدال برنز 
جهان، مجتبی گلیج دارنده مدال برنز جهان، جمعی 
از قهرمانان و اعضای تیم های ملی کشتی و شهریان 

نایب رئیس بانوان فدراسیون حضور داشتند.

رونمایی از سردیس شهید هادی
قاب

باقرزاده ثبت نام کرد
در شش��مین روز از ثبت نام کاندیداهای انتخاب��ات کمیته ملی 
المپی��ک، فضل الله باقرزاده هم کاندیدا ش��د و برای پس��ت های 
ریاس��ت و نایب رئیس��ی ثبت نام کرد. باقرزاده، نایب رئیس فعلی 
کمیته ملی المپیک است که البته رئیس فدراسیون شمشیربازی 
هم بود، اما دوره ریاس��ت او در شمش��یربازی به پایان رس��ید. با 
توجه به اینکه باقرزاده س��مت نایب رئیسی کمیته ملی المپیک 
را برعهده دارد،  توانس��ت از این طری��ق در انتخابات کمیته ملی 

المپیک کاندیدا شود.

تیرانداز 14 ساله در راه قونیه
فدراسیون تیراندازی به دنبال اعزام یک نماینده دیگر در مسابقات 
اهداف پروازی به بازی های کش��ورهای اسلامی است. مسابقات 
اهداف پروازی بازی های کشورهای اس��لامی از ۱۹ تا ۲۴ مرداد 
در قونیه برگزار می ش��ود. باب��ک یگانه و مرضی��ه پرورش نیا در 
تراپ و علی دوستی در اسکیت تیراندازان ایران در این رقابت ها 
هستند، اما حالا و بعد از کسب مدال برنز تراپ مسابقات قهرمانی 
جوانان آسیا که توس��ط محمد بیرانوند، تیرانداز ۱۴ ساله کسب 
شد فدراس��یون تیراندازی در تلاش اس��ت او را نیز به مسابقات 
کشورهای اسلامی اعزام کند. مهدی مبینی، دبیر فدراسیون در 
این خصوص می گوید: »امکانپذیر است، تلاش این است که او را 
اعزام کنیم، اما سخت است، چون آنها سلاح و شماره سلاح دارند 
و باید ثبت شود. با این حال ما تلاش می کنیم، آقای صالحی امیری 
هم پیگیر است که او را اعزام کنیم، اگر مشکلات کشور میزبان حل 
شود. زمان کوتاه است و مش��کلات خاص خود را داریم. ما پیگیر 
امورات هستیم که اگر شد اعزام ش��ود در غیر این صورت همان 

نفرات قبلی اعزام خواهند شد.«

وزیر ورزش کارت زرد گرفتن از مجلس شورای اسلامی را قبول ندارد. 
جلسه علنی مجلس شورای اسلامی دیروز برگزار شد و سؤال از حمید 

سجادی هم در دستور کار نمایندگان مردم قرار داشت. 
س��جادی به خانه ملت رفته بود تا پاس��خگوی س��ؤالات نمایندگان 
باش��ند. مدیریت پرحاش��یه او بر وزارت ورزش و جوان��ان انتقادهای 
زیادی را به همراه داشته است. اگرچه سجادی از عملکردش راضی به 
نظر می رسد، ولی اهالی ورزش، ورزش��کاران و مدال آوران رشته های 
مختلف و همچنی��ن نمایندگان چنین نظری ندارن��د. او با حضور در 
بهارستان سؤالات نمایندگان مخالف را ش��نید و همانطور که انتظار 
می رفت، نتوانس��ت آنها را متقاعد کند. نمایندگان با دادن ۱۲0 رأی 
مخالف، ۱۱۲ رأی موافق و سه رأی ممتنع واضح و آشکار به سجادی 
اعلام کردند توضیحاتش قانع کننده نبوده و با دادن کارت زرد به وزیر 

هشدار استیضاح دادند. 
اجرایی نشدن آیین نامه قانون شرح وظایف و اختیارات وزارت ورزش، 
بد بودن حال ورزش، اوضاع بحرانی تیم مل��ی فوتبال، نامزدی تاج در 
انتخابات،  پرونده ویلموتس و بی توجهی به معیش��ت ورزش��کاران از 
جمله انتقادات مطرح ش��ده از آقای وزیر در صح��ن علنی بود. احمد 
راستینه، رئیس کمیته تربیت بدنی مجلس با اشاره به این موضوعات 
اظهار داشت: » با وجود گذشت ۱۸ ماه از تصویب قانون شرح وظایف و 
اختیارات وزارت ورزش و جوانان متأسفانه هنوز آیین نامه اجرایی این 
قانون به تصویب هیئت دولت نرس��یده و عملًا ظرفیت های این قانون 
فعال نشده است. دولت گذشته اراده ای برای انجام این قانون نداشت 
و دولت فعلی هم به اهمیت این موضوع توجهی نکرد. دو س��ال طول 
کشید تا آیین نامه این قانون نوشته شود، اما مگر اجرای یک قانون به 
نوشتن آیین نامه است. با این وضعیت ظرفیت های این قانون بر باد رفته 
است. آیا حال ورزش خوب است؟ آیا صعود به جام جهانی را به حساب 
حال خوب ورزش می گذاریم؟ آیا بازگشت مسببین پرونده ویلموتس 
به فوتبال با نظارت ضعیف را حال خوب ورزش می دانیم؟ چطور ممکن 
اس��ت مس��ببین چندصد میلیاردی پرونده ویلموتس و خس��ارت به 
بیت المال سودای بازگش��ت به تاج ورزش ایران را داشته باشند و شما 
به عنوان وزیر ورزش بگویید حال ورزش خوب اس��ت؟ ورزشکاران و 
قهرمانان در دیدار با مقام معظم رهبری از اشتغال، معیشت و مشکلات 
خود گفتند و قرار شد به این مس��ئله رسیدگی شود. این سؤال مطرح 
است که در کجای دنیا افتخارآفرینان و قهرمانان مشکلات معیشتی 
و مس��تمری دارند و آیا قرار نب��ود در کوتاه ترین زمان به این مس��ئله 
رسیدگی شود، چرا این اتفاق نیفتاده است؟ همچنین جای نظارت بر 
باشگاه ها و باشگاهداری و فدراسیون های ورزشی خالی است، اما آقای 
وزیر همچنان از حال خوب ورزش س��خن می گوید؛ سهم نظارت در 

وزارتخانه شما کجاست؟«
پاسخ های وزیر ورزش در مواجه با سؤالات مطرح شده نیز در نوع خود 
جالب توجه بود. سجادی در حاش��یه مراسم رونمایی از تاریخ شفاهی 
ورزش در جمع خبرنگاران  مدعی شد نمایندگان از پاسخ هایش قانع 
ش��ده  بودند: »به نمایندگان محترم خسته نباش��ید می گویم و تشکر 
می کنم. نظری که اعلام کردند برای ما هم محترم است. خیلی هایشان 
به من گفتند از توضیحات شما قانع شده ایم. ما ورزشی ها دوست داریم 
خوبی های ورزش را بگوییم، یعنی اگر دنبال عیب بگردیم هر باغچه ای 
را که تکان بدهی چیزی از آن درمی آید. اگر مرتب دنبال عیب بگردیم 
در مورد هر کسی، هر چیزی و هر پدیده ای عیب درمی آید، اما دوست 
داریم در ورزش نیمه پر لی��وان را ببینیم. از طرفی م��ردم ما ظرفیت 
شنیدن این همه مطالب منفی را ندارند. آقای رئیسی هم می گوید کار 
می کنید، بگویید تا مردم بدانند.« وزیر ورزش با اشاره به اینکه به رغم 
کسالت شدید دس��ت از کار نکشیده اس��ت، گفت: »اگر می توانستم 
از خجالت خانواده ام دربیایم همین جا تخت می گذاش��تم و سر کارم 
می خوابیدم. وقت برای کار کردن ک��م داریم. خیلی از روزهایی که در 
چند هفته گذشته کسالت داشتم در اتاقم قرنطینه بودم و کارم را انجام 
می دادم. باور کنید درد می کشیدم. من الان که با شما صحبت می کنم 
با مسکن  خودم را نگه داشته ام، اما چون داریم کار می کنیم مریضی ما 
دیر خوب می شود. مریضی من یک ماه طول کشیده، فدای سر همه، 
وظیفه ام اس��ت. به عنوان خادم ورزش به مجلس و نمایندگان اعتماد 
دارم. رأی و نظری هم که در جلسه علنی دادند برایم محترم است، حتی 
از مجلس که برگشتم قرار شد یک نامه تشکر از نمایندگان آماده کنیم. 
۱۲0 نفر گفتند توضیحات من قانع کننده نبوده و ۱۱۲ نفر توضیحات 

را قانع کننده دانستند.«

 کارت زرد مجلس شورای اسلامی
به حمید سجادی 

وزیر قانع شد، نمایندگان نه!

جواد داوری میانگین سنی بالا را اصلی ترین مشکل تیم ملی بسکتبال 

اشرف رامین
ایران خواند. شاگردان سعید ارمغانی در کاپ آسیا با شکست برابر اردن       چهره

از صعود به نیمه نهایی بازماندند و حذفی تلخ را تجربه کردند. این در 
حالی است که تیم ملی در مس��یر صعود به جام جهانی نیز حریفان سخت و قدرتمندی پیش رو دارد. 
اتکای بیش از حد به بازیکنان باتجربه از جمله حامد حدادی مش��کل بزرگی است که به گفته رئیس 
فدراس��یون باید رفته رفته بازیکنان ج��وان جایگزین نس��ل قدیمی ش��وند: »برنامه  هایی به صورت 

کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت داریم که با سعید ارمغانی در 
میان گذاشته ایم تا نتیجه خوبی حاصل ش��ود. با توجه به 
فاصله کم میان پنجره انتخابی جام جهانی و کاپ آسیا قرار 

شد با تیم باتجربه تری وارد مسابقات شویم، اما تلاش شد 
تغییراتی در جهت برنامه ها صورت بگیرد. این تغییرات 
بیشتر درباره بازیکنان اس��ت و روندی که باید به اجبار 
انجام شود. نیاز است تغییراتی درباره ساخت نسل جدید 

صورت گی��رد، چراکه میانگین س��نی تیم 
بالاس��ت و باید کم کم این جابه جایی را 
انجام دهی��م تا تیم به ش��رایط آرمانی 
برسد و یک تیم پویا و خوبی را نسبت 
به گذشته داشته باشیم. دید ما باید 
مسابقات جهانی باش��د و نه صرفاً 
مس��ابقاتی فقط در سطح آسیا را 

مدنظر قرار دهیم.«

تصویب حضور ۳۰ درصدی تماشاگران 

نیاز بسکتبال به ساخت نسل جدید

با شیوع مجدد ویروس کرونا، ستاد مقابله با کرونا دیروز مجدداً تشکیل 
جلسه داد تا در خصوص آخرین وضعیت پروتکل ها و دستورالعمل های       خبر

بهداشتی در ورزش تصمیم گیری شود. غلامرضا نوروزی، رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی با اشاره 
به اینکه رعایت پروتکل های بهداشتی در دستور کار و در اولویت قرار دارد، عنوان کرد: »الزامات مربوط 
به انجام تست PCR پابرجاست و در حال حاضر منع و محدودیت خاص و جدیدی نخواهیم داشت، 
اما فعالیت ها بر اساس پروتکل های تدوین ش��ده انجام می شود. در فصل جاری برگزاری مسابقات، 
حضور تماشاگران به میزان یک سوم خواهد بود، هرچند متأسفانه برخی از مسابقات با تعداد بیشتری 
از تماشاگران برگزار شد.« همچنین ماهر، معاون ستاد فرماندهی مقابله با کرونا در تهران نیز با بیان 
اینکه عموم مش��کلات به ورزش های همگانی بازمی گردد، گفت: »متأسفانه با عدم رعایت مقابله با 

کرونا در برخی موارد روبه رو هستیم و باید در این خصوص جدی تر عمل کرد.«

شیوا نوروزی

نگاه به ورزش معلولین توسعه ای نیست
در ای��ن دوره از بازی های کش��ورهای 
اس��لامی که ب��رای اولین ب��ار کمیته 
برگ��زاری مس��ابقات ش��رایط حضور 
ورزش��کاران معلول را نیز فراهم کرده، 
ایران با هشت ورزشکار )چهار زن و چهار 
مرد( در مسابقات حاضر می شود که تمام 
ورزشکاران اعزامی جزو بهترین های این 
رشته هس��تند و ش��انس زیادی برای 
کسب مدال دارند. البته در کلاس های 
دیگر نیز شرایط خوبی برای مدال آوری 
در این بازی ها بود، اما متأسفانه میزبان و کمیته برگزاری مسابقات تنها 
در کلاس هایی مجوز شرکت در مسابقات را داده که خود شانس زیادی 
برای کسب مدال دارد. اقدامی که از سوی کمیته برگزاری و فدراسیون 
بین المللی کشورهای اسلامی برای حضور ورزشکاران معلول در این 
دوره از بازی ها صورت گرفته، ارزش��مند اس��ت و فرصت خوبی برای 
تمام کشورهاست تا در جهت توس��عه رشته های ورزشی معلولین در 
کلاس های متفاوت شرکت کنند، اما با توجه به اینکه این تصمیم همه 
رشته ها را شامل نمی شود و میزبان تنها مجوز حضور ورزشکاران در 
کلاس هایی را داده که خود ش��انس کس��ب مدال دارد، این اقدام در 
مس��یر توس��عه نبود. برای نمونه تنیس روی میز ۲۲ کلاس دارد، اما 
برای ما فقط امکان شرکت در چهار کلاس مسابقات فراهم شده و این 
مسئله نشان می دهد کمیته برگزاری نگاه توسعه ای به رشته معلولین 
نداشته است. اعزام سه رشته معلولین به بازی های کشورهای اسلامی 
برای اولین بار اقدام ارزشمندی از سوی کمیته برگزاری و فدراسیون 
بین المللی کشورهای اسلامی اس��ت، اما محدودیت میزبان در اعزام 

ورزشکاران در مسیر توسعه نیست.

دارایی های ورزش بیشتر از ذخایر بانک مرکزی است

مراس��م رونمایی از ۳۱  عنوان کتاب تاریخ 
شفاهی ورزش برگزار شد. رضا صالحی امیری 
رئیس کمیته ملی المپیک، حمید سجادی 
وزیر ورزش، ضرغامی وزیر میراث فرهنگی، 
ایوبی دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو و برخی 

از رؤسای فدراسیون ها و پیشکسوتان ورزش 
روز گذشته در سالن اس��تاد فارسی آکادمی 
ملی المپیک گردهم آمدند تا از تاریخ شفاهی 

ورزش کشورمان رونمایی کنند. 
رئیس کمیته ملی  المپیک وجود پیشکسوتان را 

افتخاری بزرگ برای ورزش ایران خواند: »امروز 
ورزش ایران بابت وجود پیشکسوتان چند نسل 
ورزش قهرمانی و مدیران تاریخ به خود می بالد. 
مجموعه دارایی های ما در ورزش ایران بیش از 
ذخایر بانک مرکزی است. ذخایر بانک مرکزی 
مادی است و بالاخره تمام می شود، اما ذخایر 
ورزش ایران معنوی است و تمام شدنی نیست. 
نعمت، کرس��ی و س��کوی امروز ورزش ایران 
به خاطر همین پیشکسوت هاس��ت. ما جامعه 
فراموش کاری هستیم و شهدا و قهرمانان را از 
یاد می بریم. ورزش ایران زنده و پویاست، چون 
بزرگانش حی��ات دارند. این حرک��ت به مثابه 
قطاری است که هر ماه تکرار می شود، باید باور 
کنیم این قطار در مقصد هزارم توقف می کند. 
۷0 جلد کتاب چاپ کرده ایم و باید آن را به هزار 
جلد برسانیم. اگر کرونا نبود، الان به ۲00 جلد 

رسیده بودیم.«  
صالحی امیری بر ادامه تجلیل از بزرگان ورزش 

تأکید کرد: »این جریان هیچ گاه متوقف نشده 
است. می خواهیم به آیندگان بگوییم که ورزش 
ایران در قرن گذش��ته همیش��ه حیات داشته 
اس��ت. جوانان ما باید الگوهای خود را از میان 
قهرمانان ایرانی انتخاب کنن��د، نه گزینه های 
خارجی. تختی را نماد موزه ورزش قرار داده ایم، 
چون قهرمان و پهلوان جهان و ماس��ت. باید از 
زنان مؤث��ر در ورزش هم ن��ام ببریم که ورزش 

بانوان را به غرور رسانده اند.«
 ایوبی، دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو در ایران 
نیز از عملکرد کمیته المپیک برای انجام این کار 
فرهنگی تقدیر کرد: »عیان کردن واقعیت های 
تاریخ از طریق گفت وگو با بزرگان کار آس��انی 
نیس��ت. هر رخدادی یک بود و نب��ودی دارد و 
کس��انی که کار را انجام می دهند، باید با دقت 
پیش بروند. تاریخ شفاهی جزو منابع دست اول 
علوم اجتماعی اس��ت و هرگز چنین کاری در 

حوزه ورزش نداشتیم.«

 رونمایی از 

 تاریخ شفاهی ورزش ایران 

ک
در آکادمی ملی  المپی

شیوا  نوروزی
      بازتاب

ترکش ه�ای ناش�ی از 

دنیا حیدری 
   گزارش  یک

ب�ر  ت�اج  مدیری�ت 
فدراس�یون فوتب�ال 
همچن�ان ادام�ه دارد و ه�ر روز بر بار مش�کلات 
می افزاید، اما رئیس سابق بی توجه به فجایعی که به 
بار آورده در تلاش و تکاپو برای بازگش�ت اس�ت، 
آن هم در شرایطی که به زعم نماینده های مردم در 
مجلس گزینه ای که پرونده مفتوح دارد صلاحیت 
حضور در انتخابات را ندارد و باید کنار گذاشته شود.

برخلاف روزهای نخست که صدا از کسی درنمی آمد 
و تنها رسانه ها بودند که گلو پاره می کردند، صف 
منتقدان بازگش��ت تاج به فدراسیون فوتبال این 
روزها آنقدر طویل است که نمی توان به سادگی از 
کنارش گذشت، خصوصاً روزهاست که مشخص 
شده تأیید اولیه او از سوی کمیته بدوی که حال 
ماهیت خود آن نیز زیر سؤال است، نمی تواند کافی 
باشد. حالا ش��اید همه منتظر ورود قوه قضائیه به 
ماجرای تمام نش��دنی پرونده ویلموتس و حضور 
مهدی تاج در انتخابات فدراسیون فوتبال هستند، 
اتفاقی ک��ه اگر بیفتد باید منتظر برچیده ش��دن 

بساط تاج و دوستانش از فوتبال بود. 
   ترکش ها ادامه دارد

بعد از حکم نهایی پرونده مارک ویلموتس از سوی 
دادگاه داوری ورزش )CAS( که فدراسیون فوتبال 
را به ۳ میلیون و ۳۲5 هزار ی��ورو به اضافه 5 درصد 
سود اضافه به ازای هر س��ال تأخیر محکوم کرد بر 
تعداد منتقدان حض��ور دوباره تاج در فدراس��یون 
که تا پیش از آن چندان قاب��ل توجه نبودند افزود، 
خصوصاً که به مبلغ فوق ۳۲میلیارد و ۱00 میلیون 
تومان بدهی مالیاتی و همچنین ۳5۴ هزار یورو به 
علاوه 5 درصد سود سالانه رأی مانوئل فررا دستیار 

بلژیکی ویلموتس هم اضافه ش��د تا دیگر داد همه 
درآید. البته آرش فرهادی، مدیر حقوقی فدراسیون 
فوتبال بر این باور است که زیان های دیگر در آینده 

مشخص خواهد شد!
   تاج به اندازه کافی خدمت کرده است

سیدنظام موس��وی، نماینده تهران و عضو هیئت 
رئیس��ه مجلس در توئیتی با کنایه به عملکرد تاج 
در گذشته از تأیید ش��دن او توسط کمیته بدوی با 
توجه به پرونده تاریکی که دارد ابراز تعجب می کند: 
»نمی دانم کمیته بدوی برای تأیید آقای تاج جهت 
نامزدی فدراسیون فوتبال از چه مراجعی استعلام 
گرفته، ام��ا جهت اط��لاع عرض می کن��م پرونده 
ویلموتس در کمیس��یون اصل۹0 مجلس مفتوح 
است. جناب تاج! دوست قدیمی، هرچه خواستید 
خدمت کنید، کردید. اجازه دهید خون تازه ای در 

رگ های فوتبال ایران جاری شود.« 
   چطور شرایط برای افراد ناشایست

 مهیا می شود؟
  نصرالله پژمانف��ر، رئیس کمیس��یون اصل ۹0 در 
تکمیل اعتراض موسوی به کاندیداتوری تاج به رغم 
باز بودن پرون��ده او در این کمیته تأکید می کند در 
به کارگیری افراد در مش��اغل حساس که تعهدات 
آنان می تواند هزینه های سنگینی بر کشور تحمیل 
کند، عدم سابقه محکومیت قطعی و پرونده مفتوح 
در دس��تگاه قضایی  باید لحاظ ش��ود: »با توجه به 
قطعی شدن رأی ویلموتس تلاش می کنیم حقایق 
پشت صحنه روشن ش��ود و دوس��تانی که حضور 
داشتند مقابل مردم پاسخگو باشند. نمی دانم چرا 
به همین راحتی برای یک نفر که س��وءمدیریت و 
برخورد ناشایست داشته، شرایط را فراهم می کنند تا 
بازگردد. نباید اجازه دهیم این مسیر جلو برود. انتظار 

داریم دس��تگاه قضایی ورود و مستندات را بررسی 
کند. در به کارگیری افراد بای��د به احراز صلاحیت 
توجه کنیم. بحث عدم صلاحیت تا زمانی که حکم 
قضایی صادر نشود ثابت نمی شود، اما معنایش این 
نیست که صلاحیت دارد. برای موضوع انتخاب یک 
نفر باید تعیین صلاحیت کنیم. کسانی که در مظان 
عدم صلاحیت هستند و شائبه دارند از لحاظ بنده 
به عنوان رئیس کمیسیون اصل ۹0 حق شرکت در 
انتخابات فدراسیون فوتبال را ندارند. بنابراین تاج 

حق شرکت در انتخابات را ندارد.«
   دست متخلفان رو شد

روابط عمومی وقت فدراس��یون فوتبال ۲۲ آذرماه 
۹۸ با انتش��ار اطلاعیه ای مدعی شد برای اولین بار 
در قراردادهای مشابه با آقای ویلموتس غرامت فسخ 
قرارداد صرفاً س��ه ماه حقوق ماهانه توسط طرفین 
تعیین ش��د که این موضوع در حال مذاکره است، 
لذا تفسیرهای صورت گرفته از این موضوع و مبالغ 
طرح شده در سطح افکار عمومی کذب محض است 
و  تأکید ش��ده بود که در قرارداد منعقده و برخلاف 
قرارداد مشابه قبلی، فدراسیون مالیات نمی پردازد و 
با لحنی حق به جانب تأکید داشت آنها که اطلاعات 
غلط دادند باید عذرخواهی کنند، اما بعد از گذشت 
چند س��ال، نه فقط مشخص ش��ده تمام ادعاهای 
آقایان سرتاپا نادرست و دور از واقعیت بوده که علاوه 
بر غرامت، فدراس��یونی که تاج یک ب��ار دیگر برای 
نشستن بر صندلی ریاست آن دندان تیز کرده باید 

مالیات ویلموتس را هم بپردازد.
   هیچ ادعایی واقعیت نداشت 

همین ادعاهای خلاف واقع و فجایع به بار آمده در 
زمان مدیریت تاج در فدراسیون فوتبال که پرونده 
ننگین ویلموتس تنها یک نمونه از آن است و البته 

گل سرسبد، دلیل خوبی است تا نه فقط نماینده های 
مجلس که پیشکسوتان فوتبال هم در کنار مردم و 
رسانه ها خواهان کنار گذاشته شدن او از انتخابات 
فدراسیون فوتبال باشند. ناصر ابراهیمی، مربی اسبق 
تیم ملی فوتبال در راستای اعتراض های گسترده 
این روزها ب��ه تلاش تاج برای بازگش��ت به فوتبال 
با مطرح کردن این پرس��ش که او چه تاجی بر سر 
فوتبال زده که باز هم قصد بازگشت دارد، موفقیت 
او در مسیری که پیش گرفته را به ضرر فوتبال ایران 
می خواند: »در گذش��ته پیتر ولاپ��ان، رئیس وقت 
کنفدراسیون فوتبال آس��یا می گفت ما تا می آییم 
عکس یک رئیس تان را در مقر ای اف سی بچسبانیم، 
یک نفر دیگر رئیس می ش��ود، درست مثل شرایط 
امروز فوتبال ایران. کارکشته ها خانه نشین شدند که 
مدیران دستوری بیایند، مگر می شود با این شرایط 
و نابس��امانی هایی که در فوتبال ما دیده  می ش��ود 
کار کرد! نمی دانم او چه تاجی بر س��ر فوتبال ایران 

گذاشته که حالا می خواهد دوباره بیاید.«
   وزیر مخالفتی ندارد!

وزی��ر ورزش اما همچن��ان مخالفت��ی در خصوص 
تلاش تاج برای بازگش��ت به فوتبال ندارد: »موضوع 
بیت المال اس��ت و دور زدن مردم درس��ت نیست. 
بحث ویلموتس را دو شب پیش تبیین کردم که یک 
سونامی است. منظورم با افراد خاصی نیست. از من 
پرسیده شد ویلموتس این اتفاق را رقم زده و مسببان 
آن برای انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال ثبت نام 
کردند. من اختیار ندارم و از نظ��ر قانونی نمی توانم 
ورود کنم. از اتفاقات ویلموتس راضی نیس��تیم، اما 
تنور انتخابات فدراس��یون فوتبال باید گرم باش��د. 
باید پیگیری کنیم، اما اینکه چه پرداخت پول و چه 

برخوردی با مسببانش می شود کار من نیست.«
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سیما لیموچی

آقای اژه ای مدیر فنی تیم پاراتنیس
این تاج را 
سرنگون 
کنید!


